

SURVEILLANCE OF LOUSE-BORNE TYPHUS

PERU. — An outbreak of louse-borne typhus occurred in the localities of Huamancharpa and Ccachona, Santiago District, in the Cuzco Province, Cuzco Department, from 18 July to 4 September 1976. There were 33 cases and three deaths. In seven of these cases, the diagnosis was confirmed by the Weil-Felix agglutination test. Eighty-four serum samples were collected from cases and contacts for complement-fixation tests.

Insecticide was applied to 358 dwellings, 473 beds and 880 persons.

SURVEILLANCE DU TYPHUS À POUX

PÉROU. — Une poussée de typhus à poux s'est produite dans les localités de Huamancharpa et Ccachona dans le district de Santiago (Province de Cuzco, Département de Cuzco) du 18 juillet au 4 septembre 1976. On a enregistré 33 cas et trois décès. Dans sept de ces cas, le diagnostic a été confirmé par le test d'agglutination de Weil-Félix. Quarante-quatre échantillons de sérum ont été prélevés chez les malades et leurs contacts pour examen par fixation du complément.

Les applications d'insecticide ont intéressé 358 habitants, 473 lits et 880 personnes.

(Ministry of Health, Peru. Weekly Report of Communicable Diseases, No. 38, 18 September/septembre 1976
and/*et Inf. Epid. Sem. (Wash.)*, 1976, No. 43.)